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“Ens veiem directament a la platja, a la zona 
de les barques”. Una frase que molts badalo-
nins i badalonines han utilitzat per ubicar-se 
i trobar-se en una de les platges de la ciutat, 
la dels Pescadors, un nom que amaga tota 
una història i un passat que part de la ciutat 
no només no vol perdre, sinó enaltir. Amb 
el pas dels anys, les barques de la platja de 
Badalona, prop d’una vintena, s’han anat 
deteriorant per la falta de manteniment i per 
les condicions climatològiques a les que es-
tan sotmeses a tocar de mar. Brutícia i pols 
s’acumulen entre algunes d’elles; altres ser-
veixen a persones sense sostre com a lloc 
per fer nit i d’altres ja no són més que fustes 
atrotinades sobre la sorra. El seu estat va ser 
motiu de polèmica fa uns mesos, quan CDC 
va reclamar que no es retiressin. Llavors, el 

Badalona recuperarà 
les barques i el llegat de la 
tradició marinera
Algunes de les barques seran restaurades, 
s’arranjarà la platja i es museïtzarà la zona

govern va dir que no només no les retiraria, 
sinó que les restauraria i les museïtzaria. La 
intenció de l’executiu, no obstant, sembla anar 
un pas més enllà. “La platja dels Pescadors és 
la més emblemàtica de Badalona, però també 
és un espai de memòria”, afirma el regidor de 
Medi Ambient, Àlex Mañas. Per això, el pla 
municipal és reformar aquelles barques que 
es puguin recuperar però també aplicar una 
acció extensiva a tota la zona: arranjar la platja 
i impulsar un espai que recordi el passat pes-
cador de Badalona.
L’Ajuntament, l’Associació de Veïns del Cen-
tre, la Confraria de Pescadors, la Generalitat, 
el Cor de Marina, l’AMB i els familiars del 
naufragi de 1911 formen una comissió de 
seguiment que supervisarà el projecte i que 
ja s’ha reunit per primer cop durant el da-

Un naufragi amb 11 morts
Un temporal es va endur la vida d’11 pescadors el 1911
Badalona va patir el 1911 un dels moments 
més tràgics de la seva història com a vila 
marinera i com a localitat en general.  El 31 
de gener de 1911, els pescadors badalonins 
van sortir amb les seves barques a fer la jor-
nada una mica més tard del que era habitual 
degut a l’estat del mar. Cap a les set del 
matí, la meteorologia va millorar i tots van 
llançar-s’hi, sense pensar que el dia es po-
dia torçar. Segons expliquen els testimonis 
recollits per la historiadora Montserrat Rec-
toret, el temps va canviar molt bruscament i 
es va desencadenar una fortíssima tempesta 
que va impedir que la majoria tornessin a la 

platja. Desesperats, molts van anar a buscar 
refugi al port de Barcelona. Allà, a l’espera 
d’una ajuda de Salvament Marítim que no 
va poder arribar fins unes hores més tard, 
contra un dic en construcció, alguns d’ells 
van perdre la vida. Explica la historiado-
ra que, fins i tot, es va trobar el cos d’un 
pescador a Sitges, fins on el temporal el va 
portar. En total, 11 badalonins van perdre 
la vida aquell dia, 145 persones arreu de 
Catalunya.
El 2011, molts dels familiars dels pesca-
dors implicats, com ho és la Montserrat 
Rectoret, van celebrar el centenari d’aquella 

tragèdia amb una exposició i conferències 
a equipaments municipals. També van im-
pulsar un concurs per dissenyar una escul-
tura que recordés la fatídica jornada i com 
un monument a la societat obrera. Es van 
presentar moltes propostes i un jurat nodrit 
per personalitats del disseny i altres àmbits 
culturals i històrics van triar el d’una dona 
japonesa afincada a Catalunya. Des de lla-
vors, però, la iniciativa ha estat enterrada i 
ara, amb el nou projecte de reforma de la 
platja dels Pescadors, la iniciativa es podrà 
recuperar amb la memòria dels badalonins 
que s’hi van deixar la vida.

Les antigues barques de la platja dels Pescadors

Ramon Costa, de la Confraria de Pesca-
dors, assegura que no veu clar habilitar 
l’actual caseta dels pescadors com a mu-
seu. “Aquell lloc és molt petit i té molta 
humitat, sobretot a l’hivern”. Costa aposta 
per crear un nou edifici, al nou emplaça-
ment, per recordar el passat mariner ba-
daloní. A banda d’aquest punt concret, 
veu amb bons ull que s’instal·li en aquest 
espai el monument per recordar els pes-
cadors morts en el temporal de 1911, i 
que fa anys que s’ha d’instal·lar. 
Costa ha tornat a lamentar la quantitat 
d’actes incívics i vandalisme que pateixen 
les barques, algunes de les quals estan 
totalment enfonsades i destrossades. Per 
això, el pescador confia en veure propera-
ment tota aquesta zona acabada per recor-
dar a futures generacions de badalonins 
un ofici que cada any que passa es va 
perdent a la ciutat. 

Els pescadors 
reclamen un 
emplaçament 
per al museu 
mariner

rrer mes. A la tardor es tornaran a trobar per 
començar a debatre sobre un projecte ferm 
que hagi recollit les propostes dels diferents 
col·lectius. Totes les entitats i parts implicades 
veuen amb bons ulls la recuperació de l’espai 
i el record del passat mariner local. De mo-
ment, el projecte podria comptar amb més de 
200.000 euros, bona part dels quals, 200.000, 
serien finançats per l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona. L’Ajuntament, dins el Pla Recupera, 
que encara s’ha d’aprovar la setmana vinent, 
preveu destinar 24.000 euros a la rehabilitació 
de les barques de propietat municipal.

Resta per definir quantes barques es 
mantindran
De les 18 barques existents, quatre són de 
propietat municipal, pel que cadascuna cos-

taria uns 6.000 euros. Altres sis són de pes-
cadors de la ciutat, asseguren des de la Con-
fraria, i la pertinença de la resta es desconeix i 
s’està investigant a dia d’avui. Durant l’elabo-
ració de l’estudi, apunta Àlex Mañas, s’haurà 
de definir quantes es poden mantenir, a més 
de les quatre municipals, i quines no es poden 
recuperar, una xifra que encara es desconeix.

Espai de memòria històrica
A més de recuperar aquelles barques que en-
cara es puguin restaurar, la idea és museïtzar 
la zona amb panells explicatius i habilitar la 
caseta dels pescadors a tocar de les barques, 
a peu de platja. D’altra banda, dins el projec-
te s’instal·laria el monument d’homenatge als 
pescadors que van morir en el naufragi de 
1911, un moment que va colpir la ciutat i la 
seva activitat llavors però no s’ha conservat al 
record de molts badalonins.
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Escorcolls, detencions i incautació 
d’una arma de foc pel tiroteig de Sant Roc
Els Mossos despleguen una investigació al barri amb diversos operatius

Operacio del passat diumenge

d’atacar l’absentisme, que és el problema 
d’arrel”, remarca Justicia. Fonts munici-
pals expliquen que, tal i com s’ha trans-
més al veïnat, el govern ha contactat amb 
diferents conselleries de la Generalitat per 
demanar atenció especial, inversió i inter-
venció al barri de Sant Roc. A nivell de se-
guretat, concretament, s’ha sol·licitat més 
patrullatge especial de les ARRO i agents. 
Pel que fa a Guàrdia Urbana, asseguren 
haver augmentat la presència i, de fet, la 
detenció de diumenge va ser fruit d’aques-
ta mesura. El reforç romandrà fins que 
conclogui la reforma del cos local. Des del 
govern recorden que, durant el mandat del 
PP, amb la Omega en funcionament, es van 
produir tres assassinats a peu de carrer. 
Tanmateix, indiquen que la unitat especial 
començava el seu torn a les sis de la tarda, 
i que el tiroteig de la setmana passada, per 
exemple, va ser abans. “La Omega no hau-
ria estat activa el dimarts passat”.

El tiroteig ha mobilitzat un cop més l’opi-
nió pública i ha servit de combustible per a 
certes reivindicacions del veïnat. A finals de 
setmana, l’alcaldessa, Mossos i Guàrdia Ur-
bana es van reunir amb entitats i l’associació 
de veïns per tractar les qüestions relatives a 
la seguretat, i allà van quedar exposades les 
reclamacions del districte en aquest sentit. 
Des de l’AVV van demanar que el govern 
recuperi una unitat d’intervenció especial 
que pugui actuar en fets puntuals com el 
tiroteig. “Ens és igual que es digui Omega 
o d’una altra forma, però cal aquest reforç”, 
creu el president veïnal, Diego Justicia. L’en-
titat destaca que tornar a habilitar un grup 
policial especial seria beneficiós per a Sant 
Roc i tota Badalona. D’altra banda, reclamen 
que es reforci la presència durant el vespre 
i tota la matinada, que, diuen, és la franja 
de més conflictivitat. “L’incivisme produeix 
inseguretat, i cal treballar per aturar-ho, so-
bretot des de l’educació i la pedagogia. S’ha 

L’AVV demana recuperar 
la Unitat Omega
També treball a nivell social i educatiu

El tiroteig de la passada setmana entre 
dues famílies del barri de Sant Roc, en 
el que tres homes van resultar ferits, ha 
portat cua. Guàrdia Urbana i Mossos d’Es-
quadra van desenvolupar un important 
operatiu el passat diumenge en el que van 
movilitzar patrulles i furgons dels dos cos-
sos i que va escorcollar diversos vehicles 
al lateral de l’autopista, a l’alçada del barri 
de La Salut.
Segons fonts de la Guàrdia Urbana, la in-
tervenció, va concloure amb la detenció de 
dues persones, dues veïnes de Badalona i 
Barcelona, i es van trobar diverses armes, 
una d’elles de foc. Totes dues estarien vin-
culades als fets del passat dimarts a l’avin-
guda Marquès de Montroig i hores d’ara 
es busquen pistes que les relacionin. La 
policia va detenir i escorcollar cinc cotxes 
i va identificar una vintena de persones.

Actitud amenaçadora al barri
La Guàrdia Urbana ha explicat que, cap a 
darrera hora de la tarda, una patrulla de vi-
gilància del barri va detectar “la presència 
d’un nombrós grup de persones amb actitud 
violenta” que “van marxar del lloc en advertir 
la presència policial”. Els cossos policials 
van reaccionar i van interceptar els vehicles 
a La Salut. Les dues dones, segons fonts po-
licials, pertanyen a la família dels homes que 
van ser ferits la passada setmana. 

Entrada a dos pisos per buscar pistes 
Uns dies més tard, aquest dimarts, els Mos-
sos d’Esquadra van realitzar dues entrades 
a dos pisos de Sant Roc a primera hora del 
matí en el transcurs de la investigació del 
tiroteig. Cap a les sis del matí, la policia ca-
talana va escorcollar un immoble al carrer 
Badajoz i un altre al carrer Congrés Euca-

ristic. Segons les autoritats, no s’ha produït 
cap detenció i la recerca dels autors dels 
fets continua oberta. Fonts veïnals van ex-
plicar que els Mossos haurien decomissat 

una plantació de marihuana a les entrades, 
així com objectes robats, tot i que el propi 
cos no ha confirmat aquest extrem degut al 
procés d’investigació que es manté obert.

Pistola incautada diumenge

Els representants mostren unanimitat en la demanda de la seva clausura

El tancament de la comissaria 
de Sant Roc és un discurs latent 
que sempre ha estat més o menys 
present des de la seva obertura, 
l’any 2012, però que ha despertat 
i agafat força els darrers mesos. 
Alguns incidents, inclosos els 
atacs a vehicles patrulla i agents, 

Els sindicats de la Guàrdia Urbana s’uneixen 
pel tancament de la comissaria de Sant Roc

ha fet reavivar aquesta postura i 
l’ha estès a més sectors del cos 
policial. A dia d’avui, la gran 
majoria de la Guàrdia Urbana és 
favorable a tancar la instal·lació, 
impulsada pel PP de Garcia Al-
biol. Aquest dimecres, els sin-
dicats amb representació al cos, 

SFP i PSU, els dos majoritaris, a 
més d’UGT i CCOO -com a mínim 
una part-, han mostrat per primer 
cop unanimitat i força conjun-
ta per reclamar el tancament de 
la comissaria de Sant Roc, que 
consideren “insegura i ineficaç”. 
Tots coincideixen en que es tracta 
d’un “barracó” sense cap utilitat, 
que no ofereix cap servei a la ciu-
tadania i que obliga a derivar-hi, 
almenys, dos agents per torn. “Ni 
tan sols les sales per a detinguts 
està habilitada; és una petita 
deixalleria plena de trastos i els 
estris de la neteja”, indiquen els 
representants sindicals.
No entren a valorar si hi hauria 
d’haver una altra mesura o una al-
tra instal·lació en el seu lloc, però 
insisteixen en que cal suprimir-la 
per la seguretat dels professio-
nals que hi treballen. “No som 
qui ha de treballar la reestruc-

turació del cos, només vetllem 
per la seguretat dels companys, 
i això no és segur”. A les portes 
de la instal·lació, mentre els sin-
dicats expliquen les seves recla-
macions, el veïnat que s’apropa 
també clama contra el “barracó”: 
“¡Fuera el barracón!”, exclamen 

uns nens. Des del govern local 
coincideixen en indicar que la 
instal·lació no té cap utilitat i la 
intenció, dins el marc de la nova 
reestructuració del cos, seria la 
del tancament. Hores d’ara, però, 
no s’ha pres cap decisió en ferm i 
s’està estudiant l’alternativa.

Alternativa veïnal

UNA COMISSARIA “DE VERITAT” A L’ANTIC B9

Una altra de les mesures que 
desde l’entitat proposen és la de 
tancar “la barraca” de comissaria 
que hi ha a la plaça Camaron de 
la Isla, un equipament amb el 
que no han estat d’acord des del 
primer dia, i obrir “una comissa-
ria de veritat” a l’espai de l’antic 
institut B9, a tocar de l’Escola 
Oficial d’Idiomes. La mesura so-

bre el B9, diuen des del govern, 
és una proposta legítima però 
que de moment no s’ha valo-
rat ni estudiat. Els sindicats no 
entren a valorar la instal·lació 
de cap altre comissaria, però el 
SFP indica que el cos actual de 
la Guàrdia Urbana no és sufi-
cientment nombrós com per fer 
funcionar dues comissaries.
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La neteja de les platges començarà a les sis del matí

L’Ajuntament de Badalona ha or-
ganitzat un dispositiu per tal de 
garantir el normal desenvolupa-
ment de la revetlla de Sant Joan a 
la platja i per assegurar el civisme 
i la convivència. En aquest ope-
ratiu hi participa Medi Ambient, 
Espais Públics, Guàrdia Urbana, 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona 
i l’empresa de salvament i soco-
rrisme Proactiva. Les feines de 
neteja al litoral començaran a les 
6 hores del dia 24. Per aquest mo-
tiu, s’estableix que el límit d’horari 
per ocupar la platja durant la re-
vetlla serà les 5.30 hores. Aquest 
horari es comunicarà a totes les 
persones que ocupin l’espai de 
platja a través de megafonia. La 
neteja s’iniciarà a la platja dels 
Pescadors. Els efectius es dividi-
ran en dues brigades. Una brigada 
anirà avançant en direcció sud i 
l’altra en direcció nord. Els agents 

Desenes d’operaris i policies 
formaran el dispositiu de la revetlla de Sant Joan

de seguretat aniran acompanyant 
a les garbelladores i al personal 
de neteja per tal de facilitar les 
tasques de neteja. S’encarregarà 
un equip de 19 persones, dues 
garbelladores, tres vehicles 4x4, 
un camió compactador i un camió 
amb caixa oberta a la sorra. A ban-
da, el manteniment de les platges 

correrà a càrrec de dos vehicles 
4x4, tres operaris i un encarregat.
A les 6.15h començarà la neteja 
del passeig Marítim i dels seus 
accessos, amb 16 persones, dues 
escombradores mixtes, dos ca-
mions i una brigada d’escombra-
da manual. Es preveu que l’acció 
de neteja duri fins a les 10 hores. 

Desplegament policial

MÉS D’UNA VINTENA D’AGENTS VETLLARAN 
PER LA SEGURETAT

L’operatiu comptarà amb la 
presència de la Guàrdia Ur-
bana i Mossos d’Esquadra. Hi 
haurà un total de 18 agents de 
la Guàrdia Urbana, dos coordi-
nadors i els efectius de Mos-
sos. Estarà totalment prohibit 
qualsevol tipus de foguera a la 
platja, incloses les barbacoes. 
Proactiva, per la seva banda, 
posarà a disposició un disposi-
tiu especial de vuit socorristes, 
una embarcació i un vehicle. La 
Guàrdia Urbana de Badalona 

establirà controls als accessos 
al passeig Marítim i al carrer 
d’Eduard Maristany durant la 
celebració de la revetlla de 
Sant Joan. En aquesta ma-
teixa línia, la Guàrdia Urbana 
limitarà l’accés generalitzat 
de vehicles quan ja no hi hagi 
places disponibles d’estacio-
nament, excepte als veïns de la 
zona i usuaris del Port. El pont 
del Petroli romandrà tancat 
des de les 21 hores del dia 23 
fins a les 10 hores del dia 24.

Guinguetes i bars 
Les guinguetes podran estar 
obertes fins a les 4 hores. A 
les 5 hores, han d’estar defi-

nitivament tancades, amb el 
material de la terrassa recollit 
i amb la zona adjacent neta de 
residus.
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Entitat, Vértice i propietàries tanquen l’operació

Ha trigat més del que inicialment 
es preveia, però El Círcol ja pot 
afirmar amb tota tranquil·litat ser 
el propietari de la seu en la que 
s’allotja des de la primera meitat 
del segle XX. I no ha estat fàcil, ni 
barat. L’entitat va segellar aquest 
dimarts la compra definitiva de 

El Círcol ja és 
propietari de la seva seu

l’immoble amb la propietat de 
l’edifici i la constructora Vértice 
Ensanche, que va pugnar per l’ad-
quisició per fer pisos però que fi-
nalment s’ha retirat després d’una 
oferta econòmica. L’operació a tres 
bandes va concloure ahir després 
que Vértice hagi rebut 270.000 eu-

ros, 90.000 dels quals de la paga 
i senyal que va aportar i 180.000 
restants repartits entre les pro-
pietàries de l’edifici i el Círcol. 
Un cop exercit aquest pagament i 
amb la immobiliària fora d’escena, 
l’associació badalonina ja va po-
der gaudir del crèdit de prop d’un 
milió d’euros, concedit per part 
de l’Institut Català de Finances i 
una entitat bancària, per fer seva 
la finca del carrer Francesc Layret. 
El Círcol pagarà 900.000 euros 
per la compra, a mes dels 90.000 
a Vértice, el que suposa un esforç 
econòmic molt gran, tal i com ha 
admès en més d’una ocasió el seu 
president, Toni Forteza. Amb el 
tancament del pacte a la butxaca, 
el Círcol ja pot pensar i dirigir el 
seu futur i engegar la planificació 
que va presentar als socis per tal 
de poder amortitzar el milió d’eu-
ros de préstec en els propers anys.

Aquesta setmana s’han acabat els 
treballs de condicionament de la 
rampa que permetrà accedir a la part 
nord de la platja de la Mora, a l’alça-
da del carrer de la Mar Jònica. Habi-
tualment aquesta part de la platja de 
la Mora no disposa de sorra, però 
les últimes setmanes, i a causa de la 
dinàmica marina, s’ha creat una ca-

leta. Arribar a aquesta petita cala era 
difícil ja que s’havia de baixar per un 
rocall. A més, els temporals de l’hi-
vern havien fet malbé l’entorn. Per 
això, després de les reivindicacions 
veïnals, l’Ajuntament ha condicionat 
mitjançant sauló l’accés a la sorra i 
ha fet accessible la platja mitjançant 
una rampa.

Habilitat un accés 
directe a la platja 
de la Mora
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Espatlla de cebo
50% de raça ibèrica

Espatlla serrana
3 sobres de 180gr.

Espatlla de cebo de camp
50% de raça ibèrica

Espatlla ibèrica
100gr.

Espatlla ibèrica 
de gla

Espatlla pura de gla 
100gr.

Llom serrà 100gr.
Es fan encàrrecs per la 
revetlla de Sant Joan

COMPRA LA TEVA 

ESPATLLA 

I LA DESOSSEM 

I EMBASSEM 

AL BUIT SENSE 

CAP COST!

79 €/peça

9 €

89 €/peça

5,90 €

29,90 €/kg

8,90 €

1,29 €

· Canonge Baranera, 47 

· Francesc Layret 129

08911 Badalona

Del 23/06 al 30/06/2016Núm. 533

Representants de diferents nacionalitats creen una taula de convivència

Fa unes setmanes, una pallissa 
en ple carrer a un veí i membre de 
l’Associació de Veïns de Turó d’en 
Caritg va fer saltar les costures de 
la convivència al barri de La Salut, 
on mai han gaudit de gaire força. 
Des de llavors, l’entitat ha posat 
sobre la taula de l’Ajuntament di-
versos problemes a tractar, però 
també ha impulsat una iniciativa 
pròpia per intentar fomentar la 
convivència entre totes les comu-
nitats que es mesclen a la part alta 
del barri. Aquest dilluns, l’AVV ha 
reunit a representants de les co-
munitats pakistanesa, xinesa, ro-
manesa i sud-americana en una 
taula en la que també hi serà el 
col·lectiu evangelista gitano, en-
cara que no pogués estar present 
per un impediment de darrer hora. 
La intenció es constituir una taula 
de la que sorgeixin iniciatives i 
propostes concretes per a millorar 

Conclave intercultural 
per millorar la convivència a La Salut

la convivència entre les persones 
de diferents orígens que habiten 
a La Salut, la zona més poblada 
de la ciutat. També hi van ser pre-
sents el coordinador del districte 

i un representant de la Federacio 
d’Associacions de Veïns.

La comunitat pakistanesa
“El principal problema és el des-

coneixement dels altres i aquestes 
taules poden ajudar a desmitificar 
tòpics”, considera el jove Umair 
Dar, de la comunitat pakistanesa. 
Valora molt positivament aquesta 
iniciativa i creu que s’aconseguirà 
una millor coordinació i contac-
te entre els diferents col·lectius. 
“Hem d’anar poc a poc. Normal-
ment s’han volgut fer moltes coses 
en pocs temps i espai, i no surt 
bé”, avisa.

La comunitat romanesa
La Georgina Paraschivescu, me-
diadora de la comunitat romanesa, 
creu que la taula és un “bon prin-
cipi per solucionar la convivència 
amb els ciutadans romanesos”. 
El principal problema, conside-
ra, és que el col·lectiu de gitanos 
vinguts de Romania, que són un 
80% de la població romanesa a 
Badalona, diu, han viscut en con-Trobada de comunitat al barri de La Salut

dicions molt diferents fins ara i els 
hi costa adaptarse a les normes 
locals. “Hi ha problemes amb la 
neteja i la convivència. Serà una 
tasca complicada però treballarem 
perquè s’integrin amb els veïns”.

“Volem reflectir unitat i anar tots a 
la una contra l’incivisme i la bru-
tícia que se’n deriva”, reivindica 
el president de l’AVV Turó d’en 
Caritg, Javier Cabrera. Considera 
que la gestió de la neteja, que a 
dia d’avui valora positivament per 
part de l’Ajuntament, és una de les 
qüestions que més separa a les 
comunitats. “Si una sèrie de per-
sones no respecten les normes, 
de vegades es crucifica tot un 
col·lectiu per culpa seva”. Una de 
les propostes per fer pinya entre 
comunitats serà la d’una fira co-
mercial i cultural amb la participa-
ció de tots els col·lectius.
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Compartit fins ara amb Santa Coloma, els veïns no s’hauran de desplaçar

L’edifici del carrer Prim dels Jutjats 
de Badalona disposa ja del seu 
propi espai de Servei d’Orientació 
Jurídica (SOJ), un recurs gratuït al 
que els veïns i veïnes poden acudir 
per rebre la seva primera orientació 
i atenció personalitzada, subven-
cionat pel Departament de Justícia. 
Fins ara, la tercera ciutat més gran 
de Catalunya veia emplaçada la seva 
oficina de referència a Santa Coloma 
de Gramenet, amb qui compartia el 
servei, de manera que els ciutadans 
estaven condicionats al desplaça-
ment per tal de poder recórrer a 
aquesta opció. La seu a la localitat 
colomenca va atendre durant l’any 
2015 5.966 consultes, i el seu ni-
vell de demanda ha dut a Justícia 
i el Col·legi de l’Advocacia de Bar-
celona a acordar aquesta ampliació 
per millorar el servei. La secretària 
de Relacions amb l’Administració de 
justícia, Patrícia Gomà, destaca que, 
amb la nova oficina de Badalona, 
que suposarà una despesa de 1.000 
euros mensuals, el Departament de 
Justícia fa que l’assessorament jurí-
dic estigui “a l’abast de tothom”. Els 
advocats del Col·legi de l’Advocacia 
de Barcelona atendran el públic els 
dimecres i divendres, de 10 a 14 
hores, i caldrà cita prèvia al telèfon 
93 422 15 45.

Badalona disposa ja del seu propi 
Servei d’Orientació Jurídica gratuït

Futur nou jutjat de família
L’obertura del SOJ és només una 
de les millores que la conselleria 
comandada per Carles Mundó ha 
impulsat darrerament i impulsarà 
durant el present 2016 a Badalona. 
L’altra gran novetat, presentada fa 
unes setmanes juntament amb l’al-
caldessa Dolors Sabater, és la de la 
incorporació d’un jutge de reforç, el 
primer dia del mes de juliol, que, a 
mig o llarg termini, ha d’esdevenir 
el responsable d’un nou jutjat de 
família. El nou jutjat de reforç es-
tarà situat provisionalment al carrer 
Prim 40, a deu minuts de l’únic 
Jutjat de 1a Instància especialitzat 
en família que hi ha a hores d’ara 
a Badalona, ubicat a les dependèn-
cies del carrer Francesc Layret. El 
Departament de Justícia destina 
cinc nous funcionaris. El Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya i 
el Ministeri de Justícia hauran d’as-
signar un jutge i un lletrat (secretari 
judicial).  La creació del jutjat de 
reforç és una solució immediata i 
temporal, a l’espera de la creació 
definitiva del 8è jutjat de primera 
instància de Badalona, que seria el 
segon especialitzat en assumptes 
família d’aquesta ciutat i la creació 
del qual depèn del Ministeri de 
Justícia.

Treballs d’acondicionament als jutjats

MILLORES A LES DEPENDÈNCIES JUDICIALS PER VALOR DE 2,7 MILIONS

Més enllà de la nova seu del 
servei d’orientació i del jutjat de 
reforç per a millorar el servei que 
s’ofereix a la ciutadania, el Depar-
tament, des del passat 2015, està 
desenvolupant un pla de millores 
en les instal·lacions dels jutjats 
de Badalona, que suposaran una 
inversió total de 2.700.000 euros 

quan els treballs siguin enllestits a 
finals d’any. De moment, ja s’han 
condicionat unes dependències 
específiques per al Jutjat de Guàr-
dia, que fins ara no comptava amb 
espai propi, per la qual cosa el 
ciutadà amb un assumpte inajor-
nable s’havia d’adreçar a un o altre 
jutjat, el que tingués encomanada 

aquesta tasca en cada torn. Està 
previst durant l’últim trimestre 
d’enguany noves actuacions de 
millora a l’edifici del carrer Prim 
d’impermeabilització de la teu-
lada i de substitució del sistema 
de climatització de l’edifici, que 
suposaran el gruix de la partida, 
amb 2,3 dels 2,7 milions.

El conseller i l’alcaldessa visiten les millores als jutjats

Impuls a la mediació com 
a alternativa als judicis
Any a any, una de les eines que 
està agafant més embranzida a 
Catalunya com a alternativa dins 
de l’àmbit judicial és la media-
ció, un mètode de resolució de 
conflictes molt recorregut a Eu-
ropa. El Centre de Mediació de 
Dret Privat és la institució de re-
ferència, depenent de la Genera-
litat, pel que fa a les mediacions 
a Catalunya, a les que aquells 
ciutadans sense recursos po-
den accedir de forma gratuïta. 
La mediació és una alternativa 
a la resolució de problemes als 
jutjats en les que les dues parts 
interactuen per mirar d’arribar a 

un punt d’acord que satisfaci 
tothom. D’aquesta manera, 
s’eviten enfrontaments i, 
moltes vegades, grans des-
peses de costes judicials, a 
més de descongestionar els 
aparells judicials catalans. 
Actualment, a Catalunya es 
presenten davant la justícia 
prop d’un milió d’assumptes, 
mentre que només 5.000 ca-
sos recorren a la mediació, i 
tan sols 1.000 es finalitzen. 
En aquest sentit, la Gene-
ralitat s’ha proposat doblar 
aquestes xifres per tal de 
descongestionar els jutjats. 
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Més de 150.000 veïns, cridats a les urnes el 26J

No hi ha tres sense quatre. El pro-
per diumenge dia 26, els bada-
lonins i badalonines tornen a les 
urnes per quart cop en poc més 
d’un any. 155.409 electors podran 
exercir el seu dret en alguns dels 
45 col·legis electorals repartits per 
la ciutat amb l’objectiu d’intentar 

Badalona torna a les urnes 
per desbloquejar la formació de govern a Madrid

desbloquejar la situació dels da-
rrers mesos i configurar uns nous 
Congrés i Senat. Res fa pensar que 
els resultats que es van donar el 
passat 20 de desembre puguin va-
ria en gran mesura. Les equacions 
polítiques, a Catalunya, són les 
mateixes i la unió entre Podem i IU, 

la novetat a bona part d’Espanya, 
ja era una realitat aquí a finals de 
2015. En aquest sentit, cap canvi 
en les coalicions. 

En Comú Podem, guanyadora 
del 20D
En Comú Podem es va imposar 
àmpliament a Badalona al des-
embre, amb un 30% del sufragi i 
33.000 vots, molts per sobre del 
PSC, que es va mantenir en un 
20% del recolzament. PP i Ciu-
tadans es van disputar la tercera i 
quarta places a nivell local, que van 
estar separades per tan sols 230 
vots de diferència: 14,7%, el PP i 
14,5, C’s. 

La participació podria baixar
Al final de les eleccions, tots o qua-
si tots saben obtenir una lectura 
que els faci guanyadors en algun 
terreny. Sens dubte, però, aquest 

26J hi haurà una més que probable 
perdedora, i serà la participació. El 
context d’aquestes eleccions, que 
s’han de repetir mesos després per 
la incapacitat dels partits d’investir 
un president i formar un govern a 
Madrid, no afavoriran la concu-

rrència a la urnes. A més d’esgo-
tament ciutadà i el desgast polític, 
el dia 26 serà la part final d’un pont 
de Sant Joan que tampoc es preveu 
que beneficiï la participació, que a 
Badalona va estar sobre el 70% al 
desembre.

EN COMÚ PODEM I PP, ACTES DE CAMPANYA 
MULTITUDINARIS A LLEFIÀ I LA SALUT 

Badalona ha viscut una cam-
panya electoral sense grans 
estridències ni actes multitu-
dinaris. L’únic esdeveniment 
de gran format el va celebrar 
el passat dissabte, a una plaça 
Trafalgar molt concorregu-
da, En Comú Podem, que va 
desembarcar a Llefià amb Ada 
Colau, Xavier Domènech i Rita 
Maestre, entre d’altres. També 
el PP va omplir aquest dime-

cres el centre cívic de La Salut 
amb Garcia Albiol i Jorge Fer-
nández Díaz. CDC ha celebrat 
dos actes aquesta darrera set-
mana, amb la candidata Míriam 
Nogueras i Carles Campuzano, 
mentre que ERC va tancar els 
seus actes amb un berenar, a 
Casagemes, amb el  secretari 
de política municipal d’ERC, 
Marc Sanglas, i el diputat Fa-
bian Mohedano.
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Un veí dóna la seva herència 
per a una investigació contra el càncer
La donació, de 150.000 euros, permetrà una càtedra entre BSA i la UOC

Presentacio de la iniciativa / BSA

Plaques fotovoltàiques del Viver / Ajuntament

L’organització sanitària municipal Badalona 
Serveis Assistencials (BSA) i la Universitat 
Oberta de Catalunya (UOC) duran a terme 
un projecte de recerca sobre el càncer que 
permetrà definir indicadors que ajudin a 
triar per a cada pacient, de manera pros-
pectiva, les estratègies més adequades 
que s’haurien de seguir davant la malaltia. 
La iniciativa es podrà fer realitat gràcies al 
llegat de Romà Núñez Lloreda, un veí de 
Badalona mort l’any 2014 que ha atorgat 
la seva herència a BSA perquè es destinin 
a la recerca i la lluita contra el càncer. La 
col·laboració es concretarà en la creació 
de la Càtedra UOC-BSA per a la recerca 
aplicada i l’anàlisi de dades en salut, que 
desenvoluparà el projecte d’innovació i tec-
nologies de la informació i la comunicació 
(TIC) aplicades a la recerca sobre matèria 
d’indicadors d’oncologia. El projecte co-
mençarà amb l’elaboració d’un estudi re-

trospectiu que analitzarà dades de pacients 
diagnosticats de càncer en els àmbits 
d’atenció primària i atenció especialitzada 
de Badalona Serveis Assistencials durant 
un període de deu anys. Concretament es 
confeccionarà un registre de tumors que 
recollirà dades vinculades al diagnòstic i el 
seguiment de la malaltia i a altres factors in-
teressants relacionats amb la supervivència 
dels pacients (com ara l’estil de vida: ali-
mentació, exercici, consum de tabac, etc.).
La durada prevista del projecte, amb un 
pressupost de més de 265.000 euros, dels 
quals 150.000 procediran del llegat, és de 
dos anys. Hi participaran professionals de 
BSA i la UOC de diverses disciplines amb la 
coordinació del professor de Ciències de la 
Informació i de la Comunicació de la UOC 
Francisco Lupiáñez. Els recursos donats 
per Romà Núñez s’obtindran de la venda de 
dos propietats cedides pel veí.

veu reduir en un 63 % el consum en il·lumi-
nació, la qual cosa representa un 13,4% del 
total del consum de l’edifici. En relació a la 
climatització, les actuacions preveuen la ins-
tal·lació d’un sistema per optimitzar la reno-
vació d’aire i la temperatura interior de l’edi-
fici per tal de millorar-ne el confort, alhora 
que s’optimitza el funcionament i el consum, 
que es reduirà en un 10% com a mínim. Es 
preveu una reducció global en el consum 
elèctric de l’edifici del 16% com a mínim i 
un estalvi anual que supera els 40.000 euros, 
amb un període de retorn inferior als 4 anys.

L’Ajuntament de Badalona, en el marc del 
programa de l’Agència local de l’energia i 
canvi climàtic, està duent a terme actuacions 
per tal de reduir el seu consum energètic. 
Amb una inversió propera als 140.000 eu-
ros, les actuacions es divideixen en 2 àm-
bits: il·luminació i climatització. Les millores 
en il·luminació consisteixen en la substitució 
de 2.472 punts de llum (tubs fluorescents i 
downlights) per tecnologia LED molt més 
eficients i la instal·lació de 244 sensors de 
presència i moviment per ajustar les enceses 
a les necessitats reals. Aquesta actuació pre-

El Viver estalviarà 
40.000€ anuals en energia
Gràces a diverses millores en eficiència

Marina i l’Ajuntament han cedit un espai per a les tasques

El vaixell Astral de l’ONG Proactiva Open 
Arms tenia previst salpar aquesta setma-
na des del port de Badalona en direcció al 

Proactiva prepara al port de Badalona 
un nou vaixell per al rescat de refugiats

Mediterrani Central per realitzar tasques de 
vigilància i salvament, però finalment haurà 
d’esperar alguns dies més per acabar els 

L’Astral, el nou vaixell de la ONG badalonina / Proactiva

PROFESSIONALS DEL VALL D’HEBRON DONARAN 
SUPORT A LA TRIPULACIÓ

Professionals mèdics i d’infermeria 
de l’Hospital Vall d’Hebron oferiran 
suport assistencial a la tripulació del 
vaixell Astral. La iniciativa que ha po-
sat en marxa el Programa de Salut 
Internacional de l’Institut Català de la 
Salut (PROSICS), anomenada Tripulant 
Zero, consisteix a donar suport per via 
telemàtica davant de qualsevol dubte 
sanitari que tingui l’equip del vaixell 24 
hores al dia. A banda d’oferir consells 
als tripulants durant el viatge per fer 
front als problemes de salut que pre-
sentin els refugiats, els professionals 
del PROSICS també vetllen per la salut 
dels tripulants. Per això, professionals 

del PROSICS han realitzat una revisió 
mèdica als membres de la tripulació 
i els han administrat les vacunes co-
rresponents. També els han ofert me-
sures preventives per evitar l’estrès 
posttraumàtic després de participar 
en una acció d’aquestes característi-
ques. Tanmateix, han dut a terme una 
formació específica a bord del vaixell 
sobre les mesures d’autoprotecció que 
s’han de prendre per evitar el contagi 
de malalties infeccioses durant la rea-
lització de la missió. La tripulació de 
l’Astral està formada per personal vo-
luntari, entre el qual hi ha socorristes i 
professionals sanitaris

darrers treballs tècnics de preparació. El 
nou equip permetrà ampliar el seu operatiu 
permanent a Lesbos, a Grècia. Es tracta d’un 
veler medicalitzat que realitzarà tasques de 
vigilància i salvament davant les costes de 
Líbia.

Local cedit pel Port
Proactiva Open Arms disposa d’un local 
cedit al port de Badalona on el vaixell medi-
calitzat hi té la seva base. Aquest veler, do-
nat per un empresari italià a l’ONG, ha estat 

convertit després d’una remodelació inte-
gral feta al port de Badalona en un vaixell 
polivalent medicalitzat. A més, l’entitat ha 
pogut fer ús de diferents serveis prestats 
per l’equipament portuari. La col·laboració 
municipal, expliquen des del govern, es for-
malitzarà amb un conveni de col·laboració.
L’Astral està dotat amb tecnologia actual i 
els sistemes de comunicació necessaris per 
poder treballar de forma coordinada amb 
autoritats marítimes i organitzacions que 
treballin a la zona.
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Expertos en rehabilitación 
de edificios

¡Financiación a 24 meses 
sin intereses!

Passatge d’Olot, nau C
08303 MATARÓ (Barcelona)

Tel. 93 128 35 37 · 640 325 221
info@maresmeverticals.com

Flamenco Vivo comparteix el seu 
art en les festes de Sant Joan de Llefià
L’entitat treballa des de 1997 per mantenir viu el flamenc amb diversos projectes

Foto: Toni Aguilar

Amb motiu de la 16a edició del ‘Fem de Ba-
dalona un gran  badiu’, els barris del Centre 
i Dalt la Vila han viscut del 9 al 19 de juny 
diverses activitats al voltant del concurs de 
decoració de façanes, com així també el ta-
ller d’argüents amb plantes aromàtiques i el 
guarniment de les pilones del carrer Francesc 
Layret amb motiu del dia sense cotxes. El 
concurs de decoració de façanes va tenir cita 
el passat cap de setmana, que va anar acom-
panyat d’una exposició de plantes singulars 
des de l’Oficina de Turisme, una catifa de flors 
i l’intercanvi d’esqueixos i plantes al carrer de 
la Mercè. Però com a novetat d’enguany, Dalt 

bé de cultura andalusa i catalana, com la 
rondalla ‘Amantes de la música’ de la Casa 
de Córdoba i Kapaoltis de Llefià. Un any 
més, l’orquestra Almirantes, procedent 
de La Corunya, va amenitzar les tres nits 
d’aquestes jornades. També els assistents 
van gaudir dels plats tradicionals, com el 
pop a la gallega, l’empanada de tonyina i el 
lacón, com així també del ritual del conxu-
ro de la queimada.

Durant els dies 17, 18 i 19 de juny, l’agru-
pació gallega Agarimos de Badalona 
va celebrar la 17a Festa Galega des del 
passeig Marítim, a l’alçada de l’estació 
de Renfe. Una festa on es va poder gau-
dir d’una gran programació musical amb 
diverses actuacions d’entitats regionals, 
com Ariños da Nosa Galiza de Santa Co-
loma, Rosalía de Castro de Cornellà, la 
Casa Galega de L’Hospitalet, com així tam-

El Centre i Dalt la Vila 
guarneixen les façanes

Agarimos celebra 
la Festa Galega 
al passeig MarítimEls veïns reten homenatge a Amèlia Lizarte

Tant divendres com diumenge de la pas-
sada setmana, l’associació badalonina 
Flamenco Vivo va actuar amb el seu ‘coro 
rociero’ en el parc del Gran Sol amb mo-
tiu de les festes de Sant Joan de Llefià. 
‘Te quiero’ de Nino Bravo, ‘Bamboleo’ 
d’The Gipsy Kings i ‘Baile por sevilla-
nas’, entre altres, van ser algunes de les 
cançons que va compartir amb centenars 
de veïns en el mateix esenari que van 
actuar Miguel Poveda, Sabor de Gràcia 
i Las Migas.

Prop de 30 anys
Flamenco Vivo és una associació andalusa de 
Badalona amb 150 socis i fundada l’any 1997 
amb l’objectiu de mantenir actiu el flamenc a 
través de prjoectes com ‘Carcelera’, activitats 
culturals, sevillanes, el seu ‘coro rociero’, lli-
bres i discs amb cançons pròpies, entre al-
tres. “El flamenc per a nosaltres és art, passió, 
sentiment i és una manera d’expressar la vida, 
ja que s’ha de viure-la i aquesta és l’associa-
ció perfecta per fer-ho”, destaca Nuria Doño, 
membre de la junta de Flamenco Vivo.
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la Vila ha celebrat ‘A tot gat’, una proposta 
cultural i animal amb l’objectiu d’homenatjar 
a la veïna Amèlia Lizarte de 80 anys de vida, ja 
que va conviure amb aquests animals durant 
molts anys. La jornada va estar destacada per 
la construcció, davant de la casa d’Amelia, 
d’un gat enorme amb una cua de 50 metres 
que arribava fins al carrer de la Font. A més 
a més, també a la plaça Constitució es van 
instal·lar una
fira amb artesania, una biblioteca i tallers 
infantils, entre altres, tot relacionat amb els 
gats, com així també contacontes i una cer-
cavila de Bufons del Toc pels carrers del barri.

Foto: Toni Aguilar

Més fotografies
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Més fotografies
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Controlar la foguera
Badalona, i sobretot la seva platja, torna a viure avui la nit 
de Sant Joan. La més curta de l’any i una de les més acti-
ves, amb més moviments a l’aire lliure i, per tant, amb més 
aldarulls que han de fer intervenir les autoritats públiques. 
Com sempre, la ciutat disposarà d’un operatiu especial 
tan de neteja com de seguretat; un operatiu que, com a 
novetat, fa un any, no va comptar amb la Unitat Omega de 
la Guàrdia Urbana. Era la primera decisió, no exempta de 
polèmica, que el nou govern prenia pel que fa a la rees-
tructuració del cos local, que molta gent encara avui con-

tradiu, sobretot a nivell polític. Un procés de reforma que havia 
de tenir continuïtat durant la tardor però del que encara esperem 
saber alguna cosa. En una entrevista a aquest diari, l’alcaldessa 
va admetre que s’havien fet algunes promeses que no s’havien 
pogut complir dins el termini compromès. I aquesta ha estat 
una d’elles. Precisament, en un dels temes més importants i 
complicats, que cal fer bé, però també amb agilitat. Aquests dies 
n’hem trobat un clar exemple. Badalona, i sobretot alguns barris 
com Sant Roc, necessiten una Guàrdia Urbana d’excel·lència i 
que funcioni autònomament, que no estigui pendent de refor-

EDITORIAL

mes amb matisos polítics. Legítimes, evidentment, però que 
no estanquin. Dins del marc d’aquesta reestructuració, està 
a debat la utilitat de la comissaria de Sant Roc, impulsada 
per Albiol, i a la que ja cap sindicat dóna suport. De fet, no 
hi ha cap debat; sembla que tothom està d’acord en la seva 
disfuncionalitat. Fins i tot el govern, que està estudiant com la 
tanca i per què la podria substituir. Mentrestant, però, els fets 
se succeeixen i les maleïdes percepcions, que acostumen a 
contradir les “dades oficials”, estan caldejant l’ambient. No 
deixem que la ‘foguera’ es faci més gran.

I de cop l’estiu ja és aquí!

Sant Roc, passat, present i futur...?

En poques hores viurem una nova Revetlla 
de Sant Joan. De fet, potser ara mateix es-
teu llegint aquest article a la cua d’un forn 
o pastisseria de Badalona esperant el torn 
per a comprar la Coca. D’altres correran 
per tenir petards a casa o preparar el so-

Aquest Sant Joan farà 50 anys que, amb 
l’excusa d’unes maniobres navals, l’alcalde 
de Barcelona Josep Maria de Porcioles i el 
règim franquista es desempallegaven d’una 
de les molèsties de la gran capital. Gairebé 
sense contemplacions van desallotjar les 
3 mil persones que vivien a les barraques 

par de Sant Joan. Reconec que m’agrada 
aquesta nit, més que la de Cap d’Any. Sant 
Joan és l’inici de tot, de l’estiu, de les va-
cances, de les festes, dels festivals d’estiu 
i de la temporada de platges. Parlant del 
litoral, Badalona no ha començat en gaire 
bon peu aquesta temporada per l’aiguat de 
dissabte que va obligar a hissar la bandera 
vermella durant dos dies. L’Ajuntament de 
torn sempre ha afirmat que si s’invertissin 
milions i milions d’euros en col·lectors a 
la ciutat s’evitaria trobar “merda” a l’aigua 
de la platja. En canvi, els pescadors bada-
lonins culpen a la depuradora del Besòs 

del Somorrostro, a la Barceloneta. L’egois-
ta Barcelona es treia de sobre i centrifugava 
els nuclis d’infra-habitatges com el camp 
de la Bóta, Pequin, Can Tunis o Montjuïc, 
entre d’altres. D’aquesta manera, la ciutat, 
es preparava per fer una les primeres grans 
especulacions urbanístiques. Bona part 
d’aquelles persones, la primera generació 
d’immigrants que sovint havien vingut amb 
el sevillano, les van traslladar al barri de 
Sant Roc de Badalona. Ocuparien els pisos 
de 50 metres quadrats, defectuosos i en al-
guns casos amb aluminosi, que s’estaven 
fent d’urgència per acollir els damnificats 
de les riades de 1962. Naixia un barri amb 

d’aquesta situació. Una curiositat, aquest 
dilluns continuava la bandera vermella a la 
platja badalonina, però consultant el web 
del Protecció Civil la nostra platja era la 
única de tot Catalunya on seguia prohibit 
el bany. Tots els municipis tenen al dia als 
seus col·lectors? Es normal després d’un 
dia de pluja forta que l’aigua del mar pre-
senti una acumulació de sòlids flotants, 
però perquè a Badalona tarda tant en mar-
xar? Són preguntes que fa massa anys que 
no tenen resposta, perquè siguem realis-
tes, el problema de la brutícia a la platja 
de Badalona no ve d’ara, sinó de fa anys 

deficiències estructurals, sense serveis, mal 
comunicat i trencat per la meitat per laC-31. 
Un barri amb els carrers sense pavimentar, 
sense clavegueram, sense escoles, ni cen-
tres d’atenció primària. 50 anys després el 
panorama ha canviat. El barri s’ha urbanitzat 
i afortunadament ja disposa dels mateixos 
serveis bàsics que la resta. Té aigua, llum, 
clavegueram, serveis socials, escoles, cen-
tres sanitaris, i, amb el metro, la xarxa d’au-
tobús i el tram, està ben comunicat....La seva 
geografia humana també s’ha modificat. La 
barreja entre paios i gitanos ha donat pas a 
una multiplicitat ètnica. Però hi ha caracte-
rístiques que el continuen lligant al passat. 

i anys enrere. Sempre ens omplim la boca 
de vendre la nostra platja però, de moment, 
cap govern local ha trobat una solució o bé 
no ha explicat en prou claredat. Els pesca-
dors sempre han dit que la depuradora del 
Besòs té un problema greu i es la causant 
de gran part de la “merda” que tenim a la 
platja. Comencem per aquí, busquem que 
hi passa i perquè passa. Tenim gairebé 4 
quilometres de platja i hauríem d’abocar-hi 
tots els esforços per tenir una aigua neta. 
La platja és el nostre millor aparador i no 
podem deixar passar un estiu més sense 
buscar-hi solucions. 

Com els últims enfrontaments entre clans 
gitanos, que continuen regant l’estigma de la 
perifèria. La taxa d’atur i l’absentisme escolar 
continuen sent, estadísticament, els punts 
febles, juntament amb els problemes d’ha-
bitatge. És per tot això que l’alcaldessa de 
Badalona, Dolors Sabater, demanava, la set-
mana passada, la implicació a fons i urgent 
del Govern de la Generalitat per transformar 
definitivament aquest barri i tot Badalona 
Sud. Reconeixia que l’ajuntament, per si sol, 
no se’n sortirà. Agraïa la predisposició mos-
trada i les bones paraules i assegurava que 
calen respostes reals. Aquest és el repte de 
futur del barri de Sant Roc.
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Carles Carvajal
Periodista del Tot Badalona

David Àngela 
Periodista de Catalunya Ràdio
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El tècnic és una de les opcions per substituir Aíto

Que sigui nacional; que imposi 
un estil de joc alegre i que tingui 
implicació amb el planter i el club. 
Aquest és el perfil d’entrenador que 
està buscant l’Herbalife Gran Ca-
naria segons ha confirmat el seu 
president, Miguelo Betancor. Les 
característiques que busca l’Herba-
life s’adeqüen a l’estil de Salva Mal-
donado, tècnic que ja va estar a las 
Palmas durant quatre temporades 
(de la 2005-2006 a la 2008-2009). 
Fins a principis de juliol, l’entrena-
dor del FIATC Joventut pot tallar el 
seu contracte amb la Penya (té un 
any més) de forma lliure, condició 
que l’adrianenc va demanar veient la 
incertesa que envolta l’economia de 
l’entitat. Maldonado té una oferta de 
l’Herbalife, tot i que la primera opció 
pels insulars és Sito Alonso. El tèc-
nic del Dominion Bilbao Basket tam-
bé té contracte amb el club basc i, 
per tant, si el Granca el vol hauria de 

L’Herbalife Gran Canaria té 
interès en Salva Maldonado

Jordi Fernández (Badalona, 
27/9/1982) es va incorporar al cos 
tècnic dels Cavaliers la temporada 
2009/10 a través de Mike Brown. 
La franquícia va apostar per ell i el 
va convertir en el tècnic del l’equip 
que els Cavs tenen a la D-League 
-Lliga de Desenvolupament de 
l’NBA-, el Canton Charge. Per 
allà, per exemple, hi han passat 
jugadors com Brandon Paul (Fiatc 
Joventut) o Jordan Swing (CAI). 

Jordi Fernández, té 
un tros d’anell de 
campió de l’NBA

Els predecessors al capdavant del 
Canton Charge, Alex Jensen i Ste-
ve Hetzel, són ara al cos tècnic dels 
Utah Jazz i els Charlotte Hornets, 
respectivament , cosa que fa ser 
força optimista sobre el futur del 
tècnic. De fet, com a curiositat ,cal 
dir que Jordi Fernández havia en-
trenat l’ara tècnic campió dels Cavs 
Tayron Lue quan aquest estava per 
jugar als Kings, als Mavs o els Buc-
ks. Fernández va estudiar INEF a 
Lleida, després va ser al Sant Josep, 
al Mongat i a l’Hospitalet. El futur de 
Jordi Fernández continua lligat als 
Estats Units i venint d’on ve el premi 
gran li arribarà ben aviat. Segur. 

Xavi Ballesteros Periodista especialitzat en bàsquet
BADALONA ÉS BÀSQUET

pagar la seva clàusula. Salva Maldo-
nado té molt bon cartell a las Palmas 
i durant la seva carrera ha coincidit 

amb quatre jugadors de la plantilla 
de l’Herbalife: Sipatha Savané, Albert 
Oliver, Eulis Báez i Xavi Rabaseda.
 

Amb una rotació de només sis 
jugadors en el matx jugat davant 
el FIATC Joventut, el Colegio Hei-
delberg de las Palmas aconsegui-
ria deixar la Penya fora del podi 
del campionat d’Espanya Infantil 
celebrat a Galícia (79-90). El bloc 
de David Jimeno, eliminat pel Ma-
drid en semifinals (95-75) des-
prés de fer un torneig molt sòlid, 
tampoc podria assolir la tercera 
plaça. Els primers 30 minuts del 
duel pel bronze estarien marcats 

per un frec a frec molt disputat. 
El FIATC Joventut s’enduria l’acte 
inicial (23-22) i l’Heidelberg el 
segon (40-41) i el tercer (64-66) 
per una distància mínima. En el 
quart decisiu, els canaris es mos-
trarien molt més inspirats en atac 
(15-24). L’actualitat del bàsquet 
formatiu verd-i-negre es completa 
amb la selecció definitiva de Joel 
Parra i Pep Busquets per disputar 
el Mundial U17 que es jugarà a 
Saragossa fins a inicis de juliol.

Quarta plaça per la 
Penya al campionat 
d’Espanya Infantil

El FIATC es queda fora del podi / FEB
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CASAL D’ESTIU
Cultural 2016

93 384 04 51

 Del 26 de juny al 26 de juliol

Aquest estiu posa’t la samarreta del casal!

EDUCACIÓ SECUNDÀRIA OBLIGATÒRIA
Preparació de les proves extraordinàries 

del mes de Setembre 
De 8.00h a 11.30h

JOCS POPULARS

FESTA SORPRESA 
SETMANAL

ACTIVITATS ESPORTIVES

ROBÒTICA

NATACIÓ

EXCURSIONS

MULTIESPORT

GIMCANES

SUPORT ESCOLAR

MENJADOR 
AMB CUINA PRÒPIA

CURSET D’ANGLÈS 
(ENGLISH SUMMER)

Horari d’Educació Infantil i Primària: de 9 a 17h.
Acollida matinal de 8 a 9h.

casalestiucultural@gmail.com

Centre concertat a tots els nivells

El ‘clan’ dels Bassas: 
un niu de bases revelació
Ferran i Pol Bassas han brillat aquesta temporada a la LEB Or i a la Copa Catalunya

Pol i Ferran Bassas comparteixen posició / B.López

El darrer ha estat el millor any de les 
seves vides esportives i els ha servit 
per acabar-se de consolidar  dins 
dels seus respectius equips. Ferran 
i Pol Bassas tindran sempre un bon 
record de la temporada 2015-2016, 
curs on han aconseguit ser prota-
gonistes tant a la LEB Or com a la 
Copa Catalunya. Format a la Penya 
i ja amb sis anys de rodatge com 
a sènior, el germà gran de la saga 
Bassas ha estat designat base reve-
lació de la LEB Or (14.6 de valoració 
mitjana), després de liderar l’Oviedo 
fins al play-off. “L’any passat també 
vaig estar a bon nivell, però aquest 
any l’equip ha estat més amunt. Al 
final, l’objectiu d’un base és fer que 
l’equip guanyi”, relatava un Ferran 
Bassas que es mostrava segur 
d’haver completat la seva “millor 
temporada”. El cas d’en Pol és força 
similar, ja que el jugador de la UBSA 
ha acabat el curs sent el MVP de la 
Copa Catalunya. El base del conjunt 

adrianenc ha estat un dels grans 
motors de l’ascens a EBA certificat 
pel bloc de Mario Lousame. “Indivi-
dualment, aquesta temporada ha es-
tat la millor que he fet mai. Col·lecti-
vament també ha estat espectacular, 
ja que hem guanyat dos títols: la 
Copa Federació i la Copa Catalun-
ya”, reconeixia Pol Bassas. Pensant 
ja en el futur, el pròxim repte del seu 
germà és fer-se un lloc a la Lliga En-
desa. “Penso que he demostrat que 
em mereixo l’oportunitat i no tindria 
problemes per adaptar-me a un rol 
de segon base. És més, crec que és 
el camí que cal seguir”, reivindicava 
el jugador de l’Oviedo Baloncesto. 
En Pol, per la seva part, continuarà 
vinculat a la UBSA per disputar 
la Lliga EBA. “És el segon any al 
club i sempre m’hi he sentit molt 
bé. L’equip està molt consolidat i hi 
ha un gran ambient. Continuarem 
set jugadors de l’any passat i hem 
fitxat a Diego Rodríguez i Francesc 

Pascal, del Sant Josep, i a l’Alberto 
Reyes, del Sant Cugat. Ens falta un 
pivot”, exposava el playmaker de la 
UBSA. A banda de ser germans, Fe-
rran i Pol Bassas comparteixen estil 
sobre la pista i reivindiquen la figura 
del clàssic director de joc. “Nosal-
tres som més directors que anota-
dors, tot i que en els últims anys 
hem intentat evolucionar. El bàsquet 
actual obliga a que el base anoti. 

Raül López i Albert Oliver, per exem-
ple, són dos grans directors, però 
que en un partit decisiu et poden 
anotar 20 punts perfectament. S’ha 
de trobar l’equilibri i no buscar sem-
pre Westbrooks”, valorava en Fe-
rran. El seu germà petit comparteix 
la seva opinió. “A mi també m’agra-
da aquest perfil de base. A Europa, 
els grans clubs estan apostant per 
tiradors com Delaney. Aquests ju-

gadors no dirigeixen i poden jugar 
d’escorta perfectament. Sembla que 
es premia més el físic que la inte-
l·ligència”, afegia el jugador de la 
UBSA. Des de sempre, aquests dos 
badalonins han compartit experièn-
cies dins de l’entorn del bàsquet, en 
part impulsats per la passió familiar 
que el cognom Bassas sent per 
aquest esport (el seu pare, en Xavi 
Bassas, és entrenador). Tots dos es 
coneixen a la perfecció i tenen molt 
ben identificades les millors virtuts 
de l’altre. “En Pol és molt intel·ligent 
a la pista i té un físic que, si el tre-
balla, li permetrà jugar en categories 
més altes”, remarcava Ferran Bas-
sas. “En Ferran és un líder. Quan 
el joc s’atura sempre reuneix els 
companys per corregir coses”, con-
testava en Pol. Ningú sap si algun 
dia podran compartir vestidor, però 
Ferran i Pol Bassas sempre estaran 
vinculats per un objectiu: fer bons 
els companys.
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L’acord pel conveni d’ús de l’estadi 
haurà d’esperar fins a principi de juliol
Tot i els ajornaments repetits, hi ha bona sintonia entre el CF Badalona i l’ajuntament

L’ajuntament de la ciutat ha demanat al CF 
Badalona un nou ajornament de la troba-
da que han de mantenir per determinar el 
conveni d’utilització del nou estadi mu-
nicipal. El consistori necessita uns dies 
més, fins a primers del mes vinent, per 
tal de treballar l’acord fins a l’últim detall. 
Tot i que la reunió s’ha ajornat repetida-
ment, entre ambdues parts existeix bona 
sintonia. Des de la casa de la vila s’asse-
gura que els tècnics i els serveis jurídics 
municipals estan elaborant una proposta 
que s’ajusti al màxim a les necessitats del 
CF Badalona i que, alhora, resulti viable 
econòmicament.
El conveni d’ús de l’estadi contempla, en-
tre altres assumptes, les despeses de llum 
i d’aigua que originarà la nova instal·lació, 
així com l’explotació de la publicitat està-
tica i els bars. Bona part del futur econò-
mic del Badalona depèn d’un bon pacte 
amb l’ajuntament en aquest sentit. Per 
altra banda, el club espera saber al més 

aviat on disputarà els primers partits de la 
temporada vinent, fins que pugui utilitzar 
el nou estadi. Les dues opcions que s’es-
tudien són les de Can Peixauet, a Santa 

Coloma, o el condicionament, de nou, del 
municipal de la Travessera de Montigalà. 
El Badalona aposta obertament pel camp 
de la Grama, i així ho ha manifestat el ma-

teix Manolo González. Des del consistori, 
per bé que s’entén aquesta opció, no es 
descarta l’altra. En tot cas, en parlaran a 
principi del mes vinent.
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Davant els Valencia Firebats per un 41-14

Toni Santiago - redaccio@diaridebadalona.compoliesportiu

Els Badalona Dracs es proclamen 
campions nacionals

El dur treball de tot un any va tenir 
finalment una gran recompensa. 
Els Badalona Dracs va demostrar 
que aquesta temporada ha estat 
el millor equip de la temporada 
i les adversitats de les darreres 
setmanes, no van poder evitar 
que els badalonins portessin per 
setena vegada en la seva història 
de la Lliga Nacional a la ciutat de 

Foto: Rem Badalona

Foto: Christian Llitjós

El passat diumenge, 19 de juny, 
va començar a la casa de Santa 
Cristina de Lloret de Mar la 14a 
Lliga Catalana, amb la presència 
de 58 tripulacions, de les quals 
14 eren de Badalona, sis del Club 
Natació Badalona, cinc del Nàutic 
Bétulo i quatre de Rem Badalona. 
El transcurs de la jornada va ser 
amb normalitat, menys a la final 
de l’absolut masculí, on va haver 

Badalona disputa en 
la 14a Lliga Catalana 
de Llagut

Badalona. La gran final de la LNFA 
tornava a enfrontar als Dracs i 
Valencia Fireabts per tercer any 
consecutiu. Els catalans arriba-
ven invictes a la cita final, mentre 
que els valencians arribaven amb 
la intenció de revalidar el títol. La 
trobada va començar amb un pri-
mer atac valencià, però la defensa 
dels Dracs va aturar les jugades 

del rival. A continuació, Oscar 
Calatayud, Sergi Gonzalo i Rob 
Jackson inaugurarien el marcador 
amb el 6-0 i arribant també al final 
del primer quart. Abans d’arribar 
a la segona meitat, els llevantins 
van superar als Dracs amb 12-14, 
però finalment els germans Sergi i 
Xavi Gonzalo i Drew Clausen van 
avançar en el marcador fins a arri-
bar al 20-14. Després del descans, 
els d’Oscar Calatayud, i especial-
ment Sergi Gonzalo i  Clausen, 
Jackson, no van baixar el ritme per 
assolir el definitiu 41-14, amb el 
que els badalonins assolien el setè 
títol de la LNFA Sèrie A, que arriba 
després d’aconseguir un total de 
deu triomfs consecutius, vencent a 
tots els rivals per més de 20 punts 
de diferència i demostrant una 
gran superioritat en cada partit.

una topada entre Nàutic Flic i 
Natació Badalona. Pel que fa els 
resultats, les vogades del Bétulo 
van assolir el tercer lloc a la prova 
d’absolut femení, mentre que els 
del Natació Badalona van aconse-
guir la setena posició. A l’absolut 
masculí, el Natació es va apoderar 
del tercer lloc, malgrat la topada, 
el Bétulo del cinquè i el Rem Ba-
dalona del setè.
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Després de 30 anys deixa la banqueta però seguirà ajudant als entrenadors que comencen

Després de 30 anys a la banqueta, 
8 ascensos i infinitat de partits a 
les esquenes, Pere Garcia ha de-
cidit que és el moment de cedir el 
testimoni i deixar d’entrenar. “És 
una de les decisions més com-
plicades que he pres perquè el 
bàsquet ha estat la meva vida. Sé 

Pere Garcia: “Entrenar és una de les coses més 
maques i més gratificants que he fet a la vida” 

que trobaré a faltar l’adrenalina, 
el tracte amb els jugadors, estar 
a la feina amb un paper amagat 
preparant l’entrenament i, sobre-
tot, la banqueta, sóc un amant 
de la direcció de partit i com més 
es compliquen les coses, més 
m’agraden”. Però ara que ha tin-

gut bessonada no li pot dedicat 
tot el temps que es mereix un 
equip. Seguirà col·laborant amb 
la Minguella, coordinant i ajudant 
als entrenadors amb la seva expe-
riència, perquè després de tants 
anys “deixar del tot el bàsquet és 
impossible”.
El juny de l’any passat ja va avi-
sar al club que seria l’últim any i 
la última ha estat una temporada 
complicada amb el descens a 1a 
Catalana. “Quan les coses es tor-
cen, el dia a dia és molt complicat 
i et preguntes ‘Què estic fent jo 
aquí’? Però t’agafes a les persones 
i a la lluita per un objectiu, encara 
que sigui complicat. Jo he plorat 
molt per culpa del bàsquet, però 
sempre trobes alguna cosa que 
et fa seguir”. Com els bons mo-
ments, que en 30 anys són molts, 
però aquests dies, a més dels par-
tits “tinc molt present la imatge de 

Pere Garcia entrenant la Minguella  / Foto: Diari de Badalona

senyor Gol donant-me una pilota 
amb 5 o 6 anys i dient-me ‘A tu 
t’agrada el bàsquet’. I també quan 
l’Albert Esteve em diu amb 12 
anys ‘vine de segon entrenador a 
un pre-infantil femení’,  va ser la 
meva primera experiència com a 
tècnic, i fins avui”.
El primer Pere “intransigent i dic-
tatorial” ha evolucionat al Pere 
actual “dialogant, fins i tot massa” 
amb els jugadors, però sempre 
ha estat “treballador, guanyador, 
el primer en arribar i l’últim a 
marxar”. El bàsquet amateur tam-
bé ha canviat molt en 30 anys. 
“Abans hi havia més respecte cap 
a l’entrenador. És impensable que 
jugadors importants d’abans con-
testessin el que a mi em contesten 
avui. Ara has de sorprendre el ju-
gador perquè no caigui en la ruti-
na i això és molt complicat. També 
molts entrenadors es preocupen 

només del resultat i no saben que 
el resultat ha de ser la conseqüèn-
cia d’un treball”. 
Recomana als entrenadors joves 
que no es cansin de preguntar i 
que comencin al costat de gent 
amb certa expriència. Del bàsquet 
s’emporta del bàsquet la gent. “Jo 
vaig pel carrer i em saluda gent de 
fa 10, 15 20 anys, jugadors que 
ara tenen fills. És una gran família 
i més a Badalona, i  això és molt 
maco i molt gratificant. Entrenar 
és una de les coses més maques 
que he fet a la vida”.

Or per a dues badalonines
Per altra banda, Marta Oliver i Mar 
Tejedor s’han proclamant campio-
nes d’Espanya en categoria infan-
til amb el Femení Sant Adrià Les 
liles s’han penjat la medalla d’or 
després de guanyar la final contra 
l’Estudiantes en un gran partit.

El Seagull es queda a un pas de la glòria (0-2)
L’equip de Ferrón promet tornar a intentar l’any vinent l’ascens a la Primera Divisió

El final feliç que tothom esperava giraria 
l’esquena a les jugadores del CE Seagull. 
L’espectacular aventura que el bloc de Jordi 
Ferrón havia viscut per quedar-se a 90 mi-
nuts de la glòria no tindria el desenllaç bus-
cat; tot el contrari. A casa, i davant més d’un 
miler d’aficionats congregats al Municipal 
de Montigalà per animar l’equip, les gavi-
nes dirien adéu al somni de la Superlliga. 
La flama d’il·lusió i d’esperança que s’havia 
mantingut encesa durant tots els partits de 
play-off previs al darrer desapareixeria amb 
els gols de la UD Tacuense. Les canàries, 
més concentrades i eficients, sabrien capi-
talitzar la profunda esquerda que es formaria 
en la moral del Seagull després d’encaixar 

el 0 a 1 en una jugada desafortunada, do-
minant el ritme del partit fins al xiulet final. 
Abans de l’aparició de les primeres males 
notícies, l’ambient d’animació viscut a les 
graderies dibuixaria somriures als rostres 
de les jugadores locals. Badalona no havia 
fallat a la cita i Montigalà registrava un ple 
absolut per veure a les seves ‘guerreres’ fer 
el salt a Primera. Malgrat estar lesionada, 
Yosse forçaria per sortir d’inici i intentar 
dotar l’atac del Seagull de més finalització, 
però la davantera es trobaria massa sola i 
limitada per les seves males condicions fí-
siques. Superat un inici de partit amb bones 
expectatives per les blaves, una jugada molt 
desafortunada de Cone acabaria amb l’es-
fèrica al fons de la porteria de Noe, després 
que la central mirés de refusar una centrada 
rasa sense perill aparent (12’). El gol marcat 
pel Tacuense gairebé sense buscar-lo pesa-
ria com una llosa en la moral del Seagull. 
Psicològicament, l’equip de Ferrón queda-
ria afectat, donant el comandament del joc 
a les seves rivals. Les de Javi Marques, 
veient el patiment sofert per les gavines, 
passarien a dominar l’encontre, quedant-se 
a les portes de la sentència en dues cla-
res ocasions de Reichel (38’) i Celia (45’). 
L’arribada del descans semblaria donar 
l’opció al Seagull de reestructurar totes les 
seves idees, situació que no es podria do-

nar. Malgrat lluitar com sempre, les blaves 
continuarien jugant sense criteri per moure 
la pilota i anirien perdent l’esperança amb el 
consum del cronòmetre. Físicament, el des-
gast de jugadores com Llaona, Mar i Pascu 
seria heroic i alhora insuficient per remun-
tar l’eliminatòria. Mentre Xènia era atesa 
a la banda després de rebre un fort cop al 
canell que tenia lesionat, la UD Tacuense 
aprofitaria la superioritat numèrica per ferir 
de mort el Seagull. En una ràpida transició, 
Reichel aprofitaria un mal blocatge de Noe 
per recollir el refús de la portera badalonina 
i establir el 0 a 2 final (65’). L’última mitja 
hora de partit es convertiria en un període 
d’acumulació d’impotència per part local. El 

conjunt de Ferrón es mostraria voluntariós 
per competir fins al final, però continuaria 
topant de front amb la frustració. Durant 
molts instants, un silenci incòmode i reve-
lador envairia l’ànima de tots els aficionats 
congregats a les graderies de Montigalà.

“No ens deixeu soles. Tornarem”
Hores després de veure com la UD Tacuen-
se les deixava a un sol pas de la màxima 
categoria del futbol femení estatal, la planti-
lla, el cos tècnic i la directiva del CE Seagull 
es desplaçaria fins a la Plaça de la Vila per 
rebre un reconeixement oficial per part de 
l’Ajuntament i la ciutat. L’esclat de llàgrimes 
presenciat a Montigalà un cop finalitzat el 
darrer partit del play-off d’ascens semblava 
ja oblidat. En un ambient de bona sintonia, 
les jugadores serien rebudes a la sala de 
plens per l’alcaldessa, Dolors Sabater, i per 
diversos representants del govern local i de 
totes les forces polítiques de la ciutat. “La 
tenacitat amb la qual heu jugat ha fet que 
el futbol femení adquireixi més visibilitat a 
Badalona. La vostra temporada ha estat úni-
ca. Mai us heu rendit”, valorava l’alcaldessa 
per obrir l’acte d’homenatge. Un cop al bal-
có, i davant tota l’afició blava congregada a 
la plaça, les promeses de les jugadores es 
farien efectives: “No ens deixeu soles. L’any 
vinent tornarem a lluitar”. Queden avisats.

Del somriures inicials es passaria a la tristesa / B.López 

El Seagull rebria un gran homenatge a l’Ajuntament / B.López 
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Els concerts del Gran Sol 
reuneixen a més de 6.000 persones
Miguel Poveda va aplegar 3.300 persones divendres

Miguel Poveda, divendres

Més de 6.000 han assistit aquest cap de 
setmana a la primera edició del Festival 
de Música Gran Sol celebrat aquest passat 
cap de setmana al parc del Gran Sol del 
barri de Sant Joan de Llefià de Badalona. 
Recordem que el programa del festival 
incloïa les actuacions de l’artista badaloní 
Miguel Poveda, del grup de rumba catala-
na Sabor de Gràcia i del quartet de flamenc 
Las Migas.
El concert de l’artista badaloní Miguel Po-
veda, celebrat la nit del divendres 17 de 
juny, va aplegar 3.300 persones que van 

omplir les graderies de l’amfiteatre del parc 
del Gran Sol. Davant una previsió d’assis-
tència de públic elevada a aquest concert, 
a l’exterior s’hi va instal·lar una pantalla 
gegant per poder seguir la seva actuació. 
El dissabte va ser el torn del grup Sabor de 
Gràcia que va comptar amb una assistència 
de 1.700 persones. El festival el va tancar 
diumenge Las Migas amb una actuació que 
va ser seguida per 1.100 persones. L’accés 
als tres concerts va ser gratuït. La quarta 
tinenta d’Alcaldia i regidora de l’Àmbit de 
Badalona Educadora, Laia Sabater, ha ex-

plicat que “aquesta primera edició del Fes-
tival de Música Gran Sol s’ha desenvolupat 
amb normalitat i amb un amfiteatre a l’aire 
lliure que ha mostrat la seva idoneïtat per a 

l’espectacle en viu”. “La voluntat és que a 
partir de la propera temporada cultural el 
parc del Gran Sol continuï sent l’escenari 
de programació regular”, ha afegit.

L’artista Mayte Vieta (Blanes, 1971) ha pre-
sentat el projecte ‘Cuerpos de Luz’ a la sala 
Josep Uclés del Centre Cultural El Carme de 
Badalona. Es tracta d’una iniciativa conjunta 
de l’Ajuntament de Badalona i el Vicerectorat 
de Relacions Institucionals i Cultura de la Uni-
versitat de Barcelona. La mostra de fotografies, 
a cura de Natàlia Chocarro, adjunta a la Direc-
ció d’Art de la Fundació Vila Casas, aplega una 
selecció de treballs de l’artista que, pertan-
yents al fons d’art de la Fundació Vila Casas i 
circumscrits en el programa Itiner’ART, mante-
nen un mateix eix temàtic: el mar com a espai 

Exposició ‘Cuerpos de luz’ 
de Mayte Vieta
Al centre cultural El Carme

de reflexió i receptacle de tots els interrogants 
i les incerteses del nostre esdevenir existen-
cial. Els responsables de la mostra indiquen 
que les obres que integren ‘Cuerpos de Luz’  
van ser realitzades el 2009 a la mar nocturna 
de Blanes, escenari per a la levitació d’un cos 
femení nu, il·luminat tan sols per un focus de 
llum que el converteix en uns ens inquietant, 
fantasmagòric i quasi inefable. L’exposició 
també compta amb una sèrie de fotografies en 
blanc i negre, ‘La bise noire’, alternades amb 
miralls que introdueixen a l’espectador en un 
entorn de reflexes. 

Badalona celebra 
la seva Nit Literària
El Teatre Principal acull el proper dia 29 la cerimònia 2016

Edició del passat any / Ajuntament

Per cinquè any, Òmnium Badalona - Barce-
lonès Nord organitza el Cicle de Concerts als 
Badius, uns actes que combinen bona música 
amb segell badaloní en un marc immillorable 
com són badius privats de diverses cases de 
la ciutat que s’obriran al públic de manera ex-
cepcional. El cicle, que en aquesta cinquena 
edició manté el format eclèctic, inclourà, entre 
d’altres, cançó tradicional, blues, soul, folk, 
rock, clàssica, funk o dixie. Aquest estiu, el 
cicle de concerts se celebrarà els dijous 30 
de juny i 7, 14 i 21 de juliol, cap a les 22h a 

porada. En segona ronda, van fer el millor tres 
de set amb l’agulla de la temporada. Per acabar 
la diada van alçar un impecable tres de set i 
un pilar de cinc de comiat. Els Castellers de 
Badalona encaren amb força les dues darreres 
diades del primer tram de temporada: la diada 
d’estiu i la Festa Major de Premià de Mar.

Els Castellers de Badalona van poder igualar la 
millor diada feta enguany per Festes de Maig 
i de retruc la millor diada feta mai a la plaça 
barcelonina de Sant Andreu. Van començar 
l’actuació amb un quatre de set amb l’agulla 
que no va portar gaires complicacions per 
descarregar-ho i ja n’és el quart d’aquesta tem-

Òmnium omple de música 
els badius un estiu més

Els micaco igualen 
la seva millor actuació

El cicle trepitjarà Santa Coloma Diada a Sant Andreu

El Teatre Principal acollirà el proper dimecres 
29 de juny, a les 20 hores, la celebració de 
la Nit Literària 2016, en el decurs de la qual 
es lliuraran els Premis Literaris Ciutat de 
Badalona 2016. Es tracta del XXV Premi Li-
terari Ciutat de Badalona de Narrativa - XXIX 
Premi Literari Països Catalans-Solstici d’Estiu; 
el XVIII Premi Literari Ciutat de Badalona de 
Narrativa Juvenil; el XVI Premi Betúlia de Poe-
sia - Memorial Carme Guasch; i el IX Premi Li-
terari de Teatre breu Inicia’t. En aquesta edició 
de la Nit Literària es recordarà la figura de dues 

intel·lectuals essencials de la nostra cultura 
més contemporània: Maria Aurèlia Capmany i 
Montserrat Roig. La propera tardor es comme-
moren vint-i-cinc anys de la mort d’aquestes 
dues periodistes, activistes culturals, feminis-
tes, compromeses políticament i socialment, 
i sempre des d’una òptica de país. Recordar 
la seva obra literària és un dels propòsits de 
la vetllada que se celebrarà el dia 29 de juny 
al Teatre Principal (carrer Francesc Layret, 41). 
L’acte serà presentat per Ramon Canals. Hi inter-
vindran les actrius Mireia Cirera i Tàtels Pérez.

diversos badius de la ciutat. Com a novetat, 
l’edició d’enguany obra les seves fronteres i 
celebrarà un dels seus concerts a la ciutat de 
Santa Coloma de Gramenet. 

Primera actuació a l’AV del Centre 
El proper dijous 30 de juny, al badiu de l’Asso-
ciació de Veïns del Centre de Badalona, s’ini-
ciarà el cicle amb la presència d’un Quartet de 
Professors del Conservatori de Badalona, que 
interpretarà obres de compositors com W.A. 
Mozart, A. Piazzolla o J. Williams. 

Més fotografies
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